
ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 100.

NAGYKANIZSA ÉS 
TÉRSÉGÉNEK LAPJA 
XXXVII. ÉVFOLYAM 
10. SZÁM
2025. MÁJUS 14.

IGYEKEZTÜNK ÓVNI, VÉDENI

további részletek a 8-9. oldalon

Következő számunk 2025. május 28-án jelenik meg.

A mai napig gyűri a billentyűzetet, fotóival dokumentál, bemutat. Le-
hetett volna aktmodell, az olajipar a második családja, megtalálta az 
igazit, de küzdés is kísérte életét. Sokan ismerik a városban, s ez nem 
csak a munkájának köszönhető. Nyugdíjasként is fontos neki a segítés, 
az unokák és a természet. Bakonyi Erzsébet eddig 99 érdekes emberrel 
ismertette meg Önöket. A jubileum most róla szól.

A Horváth Jánosné Plander Julianna 
által vezetett „Együtt Kiskanizsáért 
Egyesület” a megalakulásának 25. 
évfordulójára készül. Ez alkalommal 
kértük számvetésre, mely kapcsán 
nemcsak egy beszámoló, hanem 
egy vallomás részesei lehetünk.
10. oldal

Lóerők, dübörgés, driftelés, 
tuning és minden ami kell, ez 
játszotta a fő szerepet a Cars 
Fanatik Klub találkozóján.

TAVASZNYITÓ TALÁLKOZÓ BIRKÓZÓ BAJNOK
A dobogó legfelső fokára állhatott 
Böjti Csongor 68 kg-ban a Dunake-
szin rendezett U15-ös korosztály 
szabadfogású birkózó országos baj-
nokságán.

Bocskor Edinánál jártunk 
Szabadhegyen, hiszen Edina 
váltott. Szabadföldből a ma-
gaságyba. Természetesen en-
nek is megvan az oka.

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 139.

7. OLDAL 12. OLDAL 11. OLDAL

Az országos politika az elmúlt napokban folyamatosan fajsúlyos 
témákat szolgáltatott, kezdve Szalay-Bobrovniczky Kristóf beszé-
dével, Gyurcsány Ferenc visszavonulásával, majd a kémbotrány-
nyal. Kanizsán közgyűlés előtt vagyunk, így kevésbé voltak aktí-
vak a frakciók, de így is sokan olvashattak a várostól elvont 122 
millió forintról.

Csökkent a forgalom a nagykanizsai Vásárcsarnokban.A ke-
reskedők egy részének van ötlete arra vonatkozóan, hogyan 
lehetne ezen a tendencián javítani, ám a megvalósuláshoz 
összefogásra van szükség. Ha van egy ilyen kezdeményezés, 
a Csarnok Üzletház Intéző Bizottságához kell fordulni az illeté-
keseknek, hiszen járulékos dolgai is vannak egy hosszabbított 
nyitva tartásnak.

részletek a 2. oldalon

AZ ELVONT 122 MILLIÓ 
VS. 

JÓL TELJESÍTŐ KANIZSAI CÉGEK
Közgyűlés előtti sorok

HOSSZABB 
NYITVA TARTÁS?

folytatás a 3. oldalon

fotó: Szalai Szilveszter
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rakni Zalaegerszeg példáját, nekik 
0 forintot kell befizetni. S így el-
kezd gondolkodni az ember, hogy 
valóban a kanizsai vállalkozások 
teljesítenek ilyen jól vagy ez egy 
újabb bosszú esetleg azért, mivel 
tavaly a kanizsai polgárok mertek 
nemet mondani a fideszes maffia-
kormány helyi bábkatonáira. S ha 
már szóba hoztam a „Mesemondó 
urat”, azt tanácsolom, hogy ebben 
az utolsó, szűk egy évben, amíg ő 
még parlamenti képviselő, addig 
meg kellene próbálni képviselő-
ként is viselkedni. Hiszen ő a ka-
nizsai, a dél-zalai polgárok képvi-
selője az országgyűlésben, s nem 
az állampárt helytartója helyben. 
Ha valóban segíteni akarna, akkor 
ebben tudna – fogalmazott Berta 
Krisztián.

Az új koncepció lényege, hogy 
a járási alapokba kerül ez a pénz, 
amire aztán pályázhatnak, Kani-
zsa esetében összesen 49 telepü-
lés nyújthat be tervezetet, össze-
sen 500 millió forintra. A márciusi 
közgyűlésen téma volt, hogy ebbe 
az alapba a testület egy 3 milliár-
dos pályázati tervezetet dolgozott 
ki. Ezen a listán szerepel például 
a Szakképző Centrum, a Piarista 
Iskola, a Szivárvány-iskola felújí-
tása, valamint a Mentőszolgálat 
fejlesztése.

Ami a kisebb településeket 
illeti, a Tisza Párthoz köthető, Ka-
nizsa Hangja nevű Facebook-ol-
dal tételesen is végigment az 
érintetteken. Az online térben a 

legnagyobb felháborodást a be-
csehelyi, az újudvari és a letenyei 
elvonás váltotta ki. Volt olyan 
hozzászóló, aki szerint ez a műve-
lődési házak bezárását hozhatja 
magával. Mint írja: „Először 52, 
most 22, összesen 74 milla elvo-
nás nagyon érzékenyen érinti a 
város működési költségvetését! 
Ha feltételezzük, hogy bezárják 
az egyik intézményt (sok kiste-
lepülésen meg is történtek már 
a művelődési házak, könyvtá-
rak bezárása), akkor nagyjából 
egálba kerülne a költségvetés! 
Nagyon nem szeretném, ha ez 
megtörténne, de ha figyelembe 
vesszük, hogy a legutóbbi szín-
házi előadáson 60 fő volt jelen, 
rezeg a léc!”

Ahogy azt a legutóbbi szá-
munkban is megjegyeztük, 
Cseresnyés Péter érezhetően 
nagyobb hangsúlyt kezdett fek-
tetni az elmúlt hetekben a videós 
tartalmaira. Így például azt is ki-
emelte a politikus egy komment-
re reagálva, hogy a vagongyár 
beruházása igenis az elhibázott 
brüsszeli politika miatt nem va-
lósult meg. Mindennek egy kö-
vetkező lépése, hogy a Zalakocka 
YouTube-csatornájának továbbra 
is nyilatkozik a politikus, ellen-
tétben a Kanizsa Médiaházzal. A 
YouTube-ra feltöltött beszélgetés 
legutóbbi adásában téma volt a 
belváros állapota, Schauta Mar-
cell és a szociális bizottság la-
kásügyi döntése, a kínai delegá-

ció és a Csó-tó 50. születésnapja. 
Az tehát már az interjú leírásából 
kiderült, hogy a kormánypárti 
politikus nem fog válaszolni az 
iparűzési többlet kapcsán meg-
fogalmazott, kormányellenzéki 
kritikákra. Megtette azonban 
helyette Bata Hajnalka, szintén 
a Zalakockának. A cikk alapján a 
Zala Vármegyei Közgyűlés fide-
szes alelnöke szerint Berta Krisz-
tián eddig sem a szakmai felké-
szültségéről volt híres. Mindezt 
így magyarázza: „A kormány az 
iparűzési adótöbbletet csoporto-
sítja át a területfejlesztési alapba, 
amelyből olyan térségi fejleszté-
seket lehet majd megvalósítani, 
ami Nagykanizsa számára is fon-
tos, így például a mentőállomás 
korszerűsítése. Annak inkább 
örülni kellene, hogy a kanizsai 
vállalkozások az elmúlt évben 
olyan jól teljesítettek, hogy több 
mint 100 millió forinttal növe-
kedett az iparűzési adóbevétel. 
Ezzel szemben Zalaegerszegen 
nem mutatható ki ilyen mértékű 
növekedés” – nyilatkozta Bata.

Arra azonban a cikk nem tér ki, 
hogy az miért is lenne jó Kanizsá-
nak, hogy az iparűzési adótöbb-
letét a kormány fogja és térségi 
fejlesztésekhez csoportosítja. 
Azt viszont nem felejti el meg-
jegyezni, hogy „Berta Krisztián 
a politikai helyezkedés helyett, 
inkább a szakmai felkészültségre 
fordítson energiát”.

MIKÓ-BARÁTH György

Újabb 122 millió forintot szed-
het be a kormány Kanizsától – ezt 
Berta Krisztián, a Város- és Gaz-
daságfejlesztési Bizottság elnöke 
írta ki a közösségi oldalára. Arról 
már korábban beszámoltunk, 
hogy egy új tervezet szerint, az 
érintett településeknek egy já-
rási alapba kell befizetniük az 
iparűzési többletüket. Ez Kanizsa 
esetében mintegy 122 millió 676 
ezer forint lett, ugyanakkor ér-
dekesség, hogy Zalaegerszeget 
nem érinti ez a fizetési kötele-
zettség. A dél-zalai települések 
pontos elvonási listája a követ-
kező: Nagykanizsa 122 676 716, 
Bánokszentgyörgy 4 228 090, 
Becsehely 5 723 572, Letenye 
22 372 082, Lovászi 24 469 960, 
Nagyrécse 1 870 104, Pusztaede-
rics 13 181 992, Újudvar pedig  
1 069 729 forint.

Mint azt Berta Krisztián el-
mondta, a kormány lépése az el-
múlt hónapokban már nem volt 
titok, de ennél alacsonyabb ösz-
szeggel számolt a városvezetés. 
Ahogy arra a politikus rávilágított: 
mindezek mellett még ott van a 
kormány 1 milliárd forintos elvo-
nása a szolidaritási hozzájárulás 
kapcsán, ráadásul idén sem kapja 
vissza a város a gépjárműadót. – 
Nem ekkora összeggel kalkulál-
tunk, mint ami most kijött. Ami 
jó is, meg nem is. Hiszen egyrészt 
azt mutatja, hogy a kanizsai vállal-
kozások nagyon jól teljesítenek. 
De a másik részéről mellé lehet 

AZ ELVONT 122 MILLIÓ VS. JÓL TELJESÍTŐ KANIZSAI CÉGEK
Közgyűlés előtti sorok

forrás: facebook.com/BertaKrisztianNk
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Van egy bizonyos réteg, amely 
szívesen jönne vásárolni a csar-
nokba, persze rugalmasan a 
megfelelő időben. Ez pedig úgy 
nem lehetséges, hogy a Vásár-
csarnok dél, fél egy körül már 
konkrétan kiüresedik, a keres-
kedők bezárnak, az árusok haza-
mennek – mondta el véleményét 
Novák Csaba. A zöldség-gyü-
mölccsel foglalkozó kereskedő 
szerint a legnagyobb probléma 
az, hogy mire a dolgozó ember 
hazaér, addigra már nem tud le-
menni a piacra, és természetesen 
alternatív megoldást választ, a 
multikat. – Úgy gondolom, egy 
hosszabbított nyitva tartás min-
denkinek kedvezne – mondjuk 
a legerősebb napon, pénteken. 
Sok nagyvárosban ez működik, 
vannak olyan napok, amikor este 

A húsvéti ünnepeket megelőzően eljutottak szerkesztőségünk-
höz olyan hírek, melyek szerint drasztikusan csökkent a forga-
lom a nagykanizsai Vásárcsarnokban a tavalyi évhez képest. A 
kereskedők egy részének van ötlete arra vonatkozóan, hogyan 
lehetne ezen a tendencián javítani, ám a megvalósuláshoz ösz-
szefogásra van szükség.

8-ig megy a piac. Itt persze nem 
erre gondolok, de egy héten egy-
szer, ha nyitva tartana a csarnok 
minden árussal együtt mondjuk 
délután 6-ig, az nagyot lendíte-
ne a forgalmon. Lehet, hogy az 
első nap nem váltaná be a hozzá 
fűzött reményeket, de hosszú tá-
von szerintem beválna, lenne rá 
igény – összegezte véleményét 
Novák Csaba.

A felvetés kapcsán megkeres-
tük a Vásárcsarnokot üzemeltető 
Via Kanizsa Zrt. vezérigazgatóját, 
Szabó Istvánt. – Semmi akadálya 
annak, hogy hirdessünk egy ilyen 
akciót, első körben próbakép-
pen. Viszont ehhez összefogás 
kell, a boltosok, a kereskedők, a 
pecsenyések – egyszóval széles 
körű egyetértés szükséges. Ha 
van egy ilyen kezdeményezés, a 

Csarnok Üzletház Intéző Bizott-
ságához kell fordulni az illetéke-
seknek, hiszen járulékos dolgai is 
vannak egy hosszabbított nyitva 
tartásnak. Ez érinti a helypénze-
ket és a takarító személyzetet is. 
De még egyszer hangsúlyozom, 
részünkről ennek semmi akadá-
lya – mondta el Szabó István.

Az árakat és a minőséget te-
kintve is érdemes egyébként 
a csarnokot felkeresni, hiszen 
berobbantak a magyar áruk – 
szebbnél szebb friss zöldséget és 

gyümölcsöt lehet találni a stan-
dokon. Az újkrumpli kilója 600 
Ft-ért elérhető, kovászolni való 
uborkát lehet venni 800 Ft-ért. A 
retek, a saláta, az újhagyma 300-
350 Ft és a hazai, magyar paradi-
csom és paprika kilója is 1000 Ft 
körül mozog. Amire pedig sokan 
számítanak már, a napokban 
megjelenik a termelői eper, ami-
hez minden évben, sokszor akci-
ósan lehet hozzájutni a kanizsai 
Vásárcsarnokban.

VINCZE Adél

fotó: Szalai Szilveszter

ÚJ OTTHONBA KÖLTÖZNEK
A 30 éves szervezet korábban több bérelt helyen működött, a 
vezetőség jövőbeli terveinek megvalósításához azonban szük-
ségük volt egy állandó otthonra. Az Alapítvány az Autista Gyer-
mekekért így jelenleg új székhelyét alakítja.

– Az volt a fő cél, hogy le-
gyen egy saját ingatlanunk, 
ahol a gyerekeknek ki tudjuk 
alakítani azokat a foglalkozta-
tási formákat, amikkel fejleszt-
hetjük akár kiskorban, de akár 
amikor kikerülnek az iskolából, 
21-23 éves korukban, akkor is 
legyen értelmes elfoglaltságuk 
– hangsúlyozta Győrfy Anikó, az 
alapítvány elnöke. A szervezet 
a közös összefogásnak, támo-
gatóknak és pályázatoknak kö-
szönhetően hívhatja sajátjának 
a nemrég megvásárolt kiska-
nizsai ingatlant. 2023-ban egy 
pályázat segítségével nyertek 
6 és fél millió forintot, a kicsi-
vel több mint 8 millió forint ér-
tékű ingatlan megvásárlásához 

azonban szükségük volt még 
saját forrásra. Majd, szintén egy 
nyertes pályázat révén, sikerült 
megcsináltatniuk az épület szi-
getelését, de egy jótékonysági 
licitcsoport gyűjtése és az E.ON 
mintegy 800 ezer forintos tá-
mogatása is hozzájárult az új 
székhely felújításához. – Most 
már egymás után várják a 
mesterek, hogy mikor tudnak 
jönni, jelenleg az épületnek 
a vakolása folyik, illetve még 
ahova szükséges az álmennye-
zet kialakítása, utána jöhet a 
burkolás és a világítótestek fel-
szerelése, a mosdó, zuhanyzó 
kiépítése és végül a festéssel 
igazából már kész is lesz. Sze-
retném, hogy a gyerekek nyári 

táborát itt szervezhessük meg – 
nyilatkozta Győrfy Anikó.

Az elnök hozzátette, nagy ter-
veik vannak a jövőre nézve a kü-
lönféle foglalkozások és prog-
ramok szervezése terén, ebben 
pedig a szülők és az önkéntesek 
segítségére is számítanak.

SZABÓ Fanni

fotó: Szalai Szilveszter



KOS (03.21-04.20):  Egyre bonyolultabbnak érzi az életét. Azt sem tudja, mihez fogjon hozzá először, hogy egyenesbe jöjjenek a dolgai. Ha nem megy, kérdezze 
meg a barátaitól, hogy ők hogyan csinálják. 
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FŐHAJTÁS A HAZÁT VÉDŐ HŐSÖK ELŐTT
Május utolsó vasárnapja a magyar hősök emlékünnepe. Ilyenkor országszerte emlékeznek meg azokra a katonákra, akik vérüket 
adták vagy életüket kockáztatták valamelyik háborúban. Nagykanizsa egykori katonavárosként számos olyan jeles alakot vonul-
tatott fel, akire lehet hősként tekinteni a haditettei miatt.

A hősökre való emlékezést az 
I. világháború idején iktatták tör-
vénybe, ennek részeként pedig 
egyre több településen állítot-
tak emlékműveket a harcokban 
elesetteknek. 1924-től törvény 
mondta ki, hogy minden má-
jus utolsó vasárnapját a magyar 
nemzet a hősi halottainak szen-
teli. A kommunizmus éveiben 
hivatalosan nem lehetett fejet 
hajtani azok előtt, akik elestek a 
harcokban, a rendszerváltás után 
azonban ez a nap egyre inkább 
visszakapta a jelentőségét. Egy 
2001-es törvény kibővítette az 
ünnepet azokra is, akik nem hal-
tak meg egy-egy háború során, 
de életüket kockáztatták Magyar-
ország védelmében.

A katonahősök emlékét Nagy-
kanizsán és környékén is sokan 
őrzik. Benke Dániel szerint ki-
emelten fontos már az iskolások-
kal is megismertetni, hogy mit 
kockáztattak ezek az emberek. 
Dédapja, Kövesdi Jenő tartalékos 
őrmesterként szolgált a Don-ka-
nyarban. Az onnan írt leveleit a 
városi könyvtár igazgatója egyete-
mistaként találta meg és nagy ha-
tással voltak rá az azokban leírtak.

– Nagyon személyesek ezek 
az írások, egy családapa szem-
szögén keresztül láthatjuk, hogy 
nem akart ő a fronton lenni, ha-
nem otthon lett volna a családjá-
val és ott lenne a helye. De tudta, 
hogy feladata van, amit végre kell 
hajtania, a célja azonban az volt a 
szeme előtt, hogy haza kellett 
mennie a családjához – hangsú-
lyozta Benke Dániel, a Halis Ist-
ván Városi Könyvtár igazgatója.

Gredics Péter számos kiállítást 
tartott már Zalában a különböző 
katonai relikviáiból, amelyek kö-
zött hatástalanított korabeli fegy-
verek, egyenruhák, jelvények 
találhatóak. A sormási gyűjtő szá-
mára is kifejezetten fontos, hogy 
tisztelegjen a katonák áldozata 
és cselekedetei előtt, amelyekkel 
például szolgáltak az utókornak. 
Célja ennek a gyűjteménynek a 
bemutatásával is az, hogy meg-
ismertesse a fiatalokat egy olyan 

korszakkal, olyan gondolatokkal, 
amelyeket nem biztos, hogy is-
mernek és értenek. Ő szintén 
családtagjaira is emlékezik ezen 
a napon.

–  Tudomásom szerint két dé-
dipapám harcolt a második világ-
háborúban. Molnár dédipapám, 
aki anyai ágról rokonom, a zalai 
olajmezők védelmét látta el. Az ő 
egyik testvére volt az, aki szeren-
csésen hazajött a Don-kanyarból. 
Ő felderítést végzett, a befagyott 
Don jegén, két társával felderítet-
ték a szovjet harcállásokat. Jancsi 
bátyja ennek köszönhetően eltá-
vot kapott a csapatától. Mamám 
mesélte, hogy amikor kellett vol-
na visszamennie az alakulatához 
már nem volt hova visszamenni, 
mert az alakulat nagy része oda-
veszett a doni harcokban. Gredics 
dédipapám az első világháború-
ban kikerült 18 évesen, 1900-as 
születésűként, ’44-ben a Kár-
pátokban az utóvéd harcokban 
vett részt – árulta el Gredics Péter.

A nagykanizsai Huszár András 
évek óta foglalkozik a hazai kato-
nahősök emlékének ápolásával. 
Az ő kezdeményezésére került be 
vitéz Szabadi Béla, vitéz uzsoki 
báró Szurmay Sándor és Orbán 
Nándor életműve is a helyi érték-
tárba. Az amatőr történelemku-
tató kiemelten igyekszik törődni 
azokkal a katonákkal, akiket 
Magyar Arany Vitézségi Érem-
mel vagy Magyar Tiszti Arany 
Vitézségi Éremmel tüntettek ki. 
A magyar hősök emléknapja al-
kalmából egy kezdeményezést 
hozott létre, amelynek célja, 
hogy a magyar történelem iránt 
elkötelezettek felkeressék ezek-
nek a tiszteknek, honvédeknek 
a különböző emlékhelyeit és eze-
ket a látogatásokat fotóval doku-
mentálják. A fotók elkészítésére 
június végéig van lehetőség.

– Barcelonától Bécsen át a 
Kárpát-medence több szegletéig 
sikerült eljutnom és azt tapasztal-
tam, hogy sokszor nagyon nehéz 
megtalálni ezeket a sírhelyeket, 
annak ellenére, hogy meg van 
adva, hogy melyik temetőben, 

melyik sírhelyen nyugszanak. 
Egy kedves barátom segítségé-
vel a Google Mapsen ezeket a 
sírhelyeket mint történelmi je-
lentőségű helyeket megjelöltük, 
a koordináták pontosak. Ezt az 
ötletet gondoltam kibővíteni, 
hogy arra bíztassak minden-
kit, hogy ezeket a sírhelyeket, 
emléktáblákat felkeressék. A 
három legtöbb fotót beküldőt 
egy értékes könyvcsomaggal ju-
talmazom, de itt csak győztesek 
vannak. Azt gondolom, hogy ha 
minden résztvevő csak a lakóhe-

lye közeli sírhelyeket felkeresi és 
kicsit utánaolvas az ott nyugvó 
katonahősnek, hogy milyen hős-
tettet hajtott végre, akkor már 
csak nyertesek vannak – mondta 
el Huszár András, amatőr történe-
lemkutató.

Idén május 25-én lesz a ma-
gyar hősök emléknapja. A városi 
emlékműsort a kiskanizsai Mil-
lenniumi Emlékparkban rende-
zik, valamint a HONSZ Nagykani-
zsai Szervezete a köztemetőben 
is lerója kegyeletét.

KÁLOVICS Tibor



BIKA (04.21-05.21):  Igaz, hogy szavak nélkül is értik egymást a párjával, de azért ne szokjanak le teljesen a beszélgetésről. Gyakrabban tegyék le kezükből a 
telefont, és beszélgessenek egymással.
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VÖRÖS ANDRÁS: AZ OSKOLA OLYAN, MINT ÉN, KICSIT MÁR ÖREGSZIK, 
DE A LELKESEDÉS MARADT

A Vasember Kupa megújítása-
ként, 2017-ben szervezték meg 
először a Végvári Vasember Via-
dalt. 2019 májusában öt, köztük 
a magyarkanizsai és a várpalo-
tai csapat, mintegy 16 órán át 
küzdött hősiesen. A máig utolsó 
bajnok a Thúry-iskola lett, így a 
vándordíj, azaz Thúry pajzsa azóta 
is náluk várhatja új gazdáját, im-
máron 6 éve. – Én jeleztem a vá-
rosnak, hogy jó lenne a Vasember 
Kupának egy új töltetet adni, így 
jött a Végvári Vasember Viadal. A 
fő szervező a város maradt, mi 
pedig a részesei lehettünk – emlé-
kezett vissza Vörös András, a Thú-
ry Vitézlő Oskola vezetője. – Jöttek 
Várpalotáról is, aminek a Thúry 
hagyományok kapcsán, külön na-
gyon örültem – hangsúlyozta.

Az oskolások programjai az 
utóbbi időben kevésbé kerültek 
fókuszba. Vörös András ma már 
Nagybakónakon él, s a faluban 
lévő területére a csoport számára 
is fontos lehetőségként tekint. 
– Az oskola olyan, mint én, ki-
csit már nyugdíjas, öregszem. A 
lelkesedés maradt, de foglalko-
zások már nincsenek. Kulturális 

programjaink viszont vannak, 
ami tőlünk telik, abból kivesszük 
a részünket. Ilyen a Thúry-portya, 
a 25 órás Wass Albert felolvasás, 
az ’56-os kerékpárút és a nap-
fordulós miniünnepeink. Több 
helyre hívnak is, ezek leginkább 
táborok, s örömmel mesélhetem, 
hogy idén már saját tábort is tar-
tunk. Nagybakónak egy csodás 
hely, van másfél hektárom, ahol 
tervezem az életünket. Ott na-
gyon jól el tudom képzelni, hogy 
szabadtéri bázisa lehetünk az 
ifjúságnak a mozgásos játékok-
hoz, így például az íjászathoz, a 
karikás ostor használatához. Rá-
adásul a kéktúraösvény mellett 
vagyunk, amivel tudom, hogy 
még dolgom van – nyilatkozta.

András elmondta, a foglalko-
zások, edzések elmaradása miatt 
nincs benne szomorúság, hiszen 
így is rengeteget kapott ettől a 
csoporttól. – Sok rendkívüli em-
berrel ismerkedhettem meg, 
olyanokkal találkozhattam, akik-
re én felnézek. Említhetem akár 
Wittner Marika nénit. De ilyen 
volt a legendás tanítókat bemu-
tató sorozatunk is vagy az osko-

laest. Az idős emberekkel szerin-
tem többet kellene törődnünk. Az 
Ady utcában ugyan munka már 
nincs, de a kulturális programja-
inkat meg tudjuk ott szervezni, 
nem vagyunk senkinek kiszolgál-
tatva. Így megtarthattuk például 
nemrégiben Osztrogonácz Mik-
lós, Véres látóhatár című köteté-
nek bemutatóját, amin Vándor 
László és Kanász Viktor történé-
szek, valamint Klaszán Sándor 
a Canischa Cronica alapítója is 
részt vett – emlékezett vissza.

Cikkünk apropója kapcsán Vö-
rös András leszögezte, neki lenne 
megtiszteltetés, ha kivehetné a 
részét a Vasember Kupa újrain-

dulásában. Ebben az is segíthet, 
hogy az oskola vezetője szerint, 
a fiatalok ugyanúgy nyitottak a 
hagyományőrzésre, mint voltak 
20 évvel ezelőtt.

MIKÓ-BARÁTH György

Legfontosabb programpontjai között említette Herczeg Valter, Nagykanizsa diákpolgármestere a Vasember Kupa visszaállítását. 
A fiatalok megmérettetése korábban ikonikus eseménynek számított Kanizsán, az utolsók szervezésében fontos szerepet vállalt 
a Thúry Vitézlő Oskola. A hagyományőrző csoport jelenéről Vörös András mesélt.

TÖRÖK TENGERPART A CSALÁDOKNAK, BUSZOS KIRÁNDULÁS AZ IDŐSEBBEKNEK
Spanyolország, Bulgária, a török tengerpart és a görög szigetek is szerepelnek a kanizsaiak legnépszerűbb nyaralási célpontjai 
között. Az egyik helyi utazási iroda tulajdonosa ugyanakkor kiemelte, az áremelkedések hatása ebben a szektorban is érezhető. 
A buszos kirándulások is népszerűek, azokat elsősorban a középkorúak és a nyugdíjasok keresik.

Sikeres évet zártak tavaly az 
utazási irodák, a nyaralási kedv 
pedig az idei előfoglalási szezon-
ban sem csökkent. Tulezi Anikó 
szerint a legnépszerűbb úti célok 
idén is a tavalyihoz hasonlóan 
alakulnak. Elsősorban a tenger-
parti régiókat keresik a családok, 
így Törökországot, Spanyolorszá-
got, Bulgáriát és a görög szige-
teket is sok gyerekes választja. 
Az infláció hatása azonban meg-
mutatkozik, hiszen ezekért az 
utakért 2025-ben már többet kell 
fizetni. – Sajnos mi sem tudjuk el-
kerülni az állandó áremelkedést 
– szögezte a Hello Travel Utazási 
Iroda vezetője, aki azt is elmond-
ta, mi befolyásolja a pihenni vá-

gyók döntését. – Hogy hol van jó 
idő az adott időszakban, hogy hol 
van homokos part a tengerpar-
ton, hogy hol van csúszda a szál-
lodában. Ezekre a kérdésekre mi 
azért általában kielégítő választ 
szoktunk adni és mindenkinek 
a megfelelő utazást tanácsoljuk, 
illetve javasoljuk, mert nagyon 
nem mindegy, hogy egy 2 éves 
gyerekkel utazik valaki vagy egy 
nyugdíjas házaspár utazik eset-
leg – fogalmazott Tulezi Anikó.

Az utazási irodában a januári és 
februári előfoglalási szezont egy 
kisebb visszaesés követte, ami az-
zal magyarázható, hogy ilyenkor 
általában az olcsóbb körutazáso-
kat keresik az emberek, de sokan 

választanak buszos kiránduláso-
kat is. Utóbbi nemcsak nyáron, 
hanem egész évben vonzó a 
kikapcsolódni vágyók számára. – 
Vannak a többnapos pihenések, 
most például Rab sziget, tavaly 
Görögország. Ez nagyon változó a 
régiót tekintve. A kulturális utak-
nál elsősorban Toszkána, Róma, 
Nápoly, tehát az olasz régió a ve-
zető, illetve vannak a zarándokút-
jaink, amik még többnaposak, 
ott meg legtöbbször Medjugorjé-
ba szoktunk ellátogatni – mondta 
el Csizmadia Zsolt, a Top Utazási 
Iroda munkatársa. Az utazás-
szervező azt is elárulta, főként a 
külföldi utakat keresik, belföldön 
elsősorban a színházlátogatások 

népszerűek. A határokon túlra 
is sokan utaznak egy-egy napra, 
kiemelt célpont például Grado, 
Baska, Piran, Portoroz és Selce.  
– Ezek azok, amik még elérhe-
tőbb távolságban vannak, hogy 
egy nap alatt meg tudjuk csinálni 
az utazást.  – tette hozzá Csizma-
dia Zsolt. Túrák szempontjából 
Bled, a Vintgar-szurdok, valamint 
Melk a legkeresetteb.

A buszos kirándulások ese-
tében az áremelkedés abban 
mutatkozik meg, hogy megnőtt 
az egynapos kiruccanások iránti 
érdeklődés, azonban az utazási 
kedvet egyelőre nem befolyásol-
ja a drágulás.

TÓTH Csilla

fotó: Novák Viktor



IKREK (05.22-06.21):  Arra már régen rájött, hogy hiába üldögél otthon esténként, semmi sem hullik az ölébe. Ne lustálkodjon, hiszen egy jó beszélgetésért is ki 
kell néha mozdulni a lakásból.
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NÁLUNK MINDEN NAP NŐNAP, MEG FÉRFINAP VAN

Negyven évvel ezelőtt ismer-
kedtek meg, és mindketten 
akaratos, erős egyéniségek. Azt 
mondhatnánk, két dudás nem fér 
meg egy csárdában, de őrájuk ez 
a megállapítás nem vonatkozik. 
Mindenhova együtt mennek, 
és ha valaki beszélget velük, 
könnyen megállapíthatja, hogy 
Magdi nem csak a férfinapon néz 
büszkén a párjára. 

– Nálunk minden nap nőnap, 
meg férfinap van igazából, s 
ezért hálás vagyok a sorsnak – 
nyugtázza Magdi. – Kálmán az 
elejétől fogva mindenben se-
gített nekem. Keményen mun-
kásemberek voltunk, vagyunk. 
Ő az üveggyárban dolgozott, én 
meg a kereskedelemben. Szóba 
sem jöhetett, hogy csak egyikünk 
végez házimunkát, főleg amikor 
megszülettek a gyerekek. A mai 
napig mindent együtt szeretünk 
csinálni. Nemrég volt egy műté-
tünk, mégpedig mindkettőnknek 
ugyanazon a napon. Szolidárisak 
voltunk ebben is egymással. 
Azért is osztottuk meg a felada-
tokat, hogy több időt tudjunk 
együtt eltölteni. Nagyon sokat 
kerékpároztunk, beraktuk a ko-
sárba az elemózsiát, a takarót és 
piknikeztünk. Biztos, hogy nagy 
szerepet játszott ebben az is, 
hogy később Kálmán a lábtolla-
sok edzője lett és én is utaztam 

vele a versenyekre. Az egész él-
tünket meghatározta a mozgás 
és a fiatalokkal való foglalkozás. 
Most már elmondhatjuk, hogy 
4-5 generáció nőtt fel a kezünk 
alatt. Nálunk nincs olyan vita, 
hogy ez férfi vagy női munka. Egy 
fiunk és egy lányunk van, és a lá-
nyunknál két unokánk, de vannak 
kutyaunokák is. Csodálatos do-
log, hogy most több időt tudunk 
az unokákra fordítani, mert az is 
fiatalon tartja az embert. A szociá-
lis területen is sokat mozogtunk, 
ott is közösen dolgoztunk. 

Életünk meghatározó helyszí-
ne a Csónakázó-tó, aminek az 
építésénél társadalmi munkában 
még apukám is részt vett. 

Orvoshoz nehezen indulunk el, 
ha szükséges, igyekszünk gyógy-
teákkal, vitaminokkal kikúrálni 
magunkat. Most nagyon jó kör-
zeti orvosunk van, odafigyel ránk. 
Januárban felhívta a figyelmün-
ket, hogy esedékes a kötelező 
vizsgálatunk, és menjünk hozzá 
a rendelőbe. 

A megelőzésre fordítjuk a 
hangsúlyt – veti közbe Kálmán. 
Aktív, egészséges életmódot 
folytatunk. Nem kávézunk, nem 
dohányzunk, a baráti körünk is 
így bővült azokkal a személyek-
kel, akiket a természetgyógyászat 
területén ismertünk meg. A Civil 
Kerekasztal Egyesület elnökeként 
egészségmegőrző előadásokat 
szerveztünk, így jött a barátság 
Bolf Lászlóval, Dr. Csicsor János-
sal és Prof. Dr. Bardócz Zsuzsanna 
biokémikussal. Sajnos a társada-
lom nagyon át van politizálva, mi 
azoknak a társaságát keressük, 
akikkel jól érezzük magunkat. Ak-
tív, sportos életmódot folytatunk, 
az unokákkal kötelező is mozog-
ni. A Magdi most a civil területen  
aktívabb társadalmi életet él. 
Én a Lengyák Istvánnal jobbára 
csak egy-egy projekt keretében 
hívjuk össze a Kerekasztalt. A 
karácsonyi időszakban míg Mag-

Nemcsak nemzetközi nőnap létezik, hanem férfinap is. A nemzetközi férfinapot először 1999-ben ünnepelték meg Dél-Amerikában, 
Trinidad és Tobagóban az ENSZ támogatásával. Magyarországon 2009-től szerveznek a férfinaphoz kapcsolódó rendezvényeket. 
Ilyenkor általában vicces versek, köszöntők hangzanak el és egymást követik a férfias programok. Magyarországon tehát két alka-
lommal is megünnepelhetjük a teremtés koronáit, november 19-én, a férfiak világnapján és május 19-én, Ivó névnapján. A nap 
célkitűzése, hogy felhívják a figyelmet a férfiak testi és lelki egészségének fontosságára, a férfi-nő kapcsolatok fejlesztésére és a 
pozitív férfipéldakép kihangsúlyozására. Beszélgetésünkben bepillantást nyerhetünk a Budavölgyi házaspár, Kálmán és Magdolna 
mindennapjaiba és megtudhatjuk, őnáluk minden nap nőnap és férfinap van. 

A feleség nemcsak olvasni sze-
ret, hanem írni is. Az ő története 
alapján készült el a Szeretet ereje, 
avagy az elveszett dolgok esete 
című előadás, melyet a Honvéd 
Kaszinó Városi Diákszínpada mu-
tatott be karácsony előtt. Kálmán 
tavaly elvégzett egy aranykalá-
szos gazda tanfolyamot arra az 
esetre, ha telket vásárolnának. 
Amíg ez nem történik meg, az 
erkélyen termesztenek paprikát, 
paradicsomot. Kálmán a társas-
ház előtti díszfákat metszi, nyírja, 
Magdi pedig a ház előtti kiskertet 
gondozza. Ez a tevékenységük is 
hozzátartozik az aktív, egészsé-
ges élethez. Táncos mulatságra 
nem vágyakoznak, egy-két ala-
pítványi bálba és az unokákkal 
kapcsolatos rendezvényekre 
azonban eljárnak. Szórakozásuk 
az egész életük – vallják egyön-
tetűen.  Kálmán márciustól az 
önkormányzat Idősügyi tanácsá-
nak munkáját segíti, Magdi már 
20 éve részt vesz az adomány-

gyűjtésben. Eleinte az Aranyfény 
Civil Egyesületben, annak meg-
szűnése után a Kanizsai Fiatalok 
Közössége Egyesület égisze alatt 
már 3. éve segítenek a rászoruló 
családoknak. Tavaly 352 csoma-
got készítettek el, és 10 telepü-
lésen szereztek sokaknak örömet 
karácsonyra. 

Mindig vannak céljaink –  ösz-
szegezte elégedetten Magdi. A 
nőnek egészen más feladatkörö-
ket kell betöltenie egy családban, 
mint egy férfinek. Mi soha nem 
tudjuk átvenni a férfi családfenn-
tartó szerepét, de egy nőtől se 
tudja átvenni a férfi a családi tűz-
hely melegét őrző szerepét, mert 
nem erre született. Ha megtalál-
ja az ember az egyensúlyt, akkor 
születhetnek olyan hosszú távú 
kapcsolatok, mint a miénk. Min-
den fajta konfliktus megoldható 
kommunikációval. Igyekeztünk 
a gyerekeinket is megtanítani az 
okos bocsánatkérésre…

BAKONYI Erzsébet

di minden nap 
dolgozott, én sü-
töttem, főztem 
a konyhában. Az 
év fordulónkat 
kettesben tölt-
jük el, elutazunk 
hazulról és va-
lószínűleg ked-
venc városunk-
ban, Sopronban 
kötünk ki.



RÁK (06.22-07.22):  Két dolog kavarog egyfolytában a fejében. Az utazás és a pénz. Ha ez utóbbiból bőven van, akkor gyorsan találja ki, hogy kit visz magával a 
nagy utazásra. 
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TAVASZNYITÓ TALÁLKOZÓ
Lóerők, dübörgés, driftelés, tuning és minden, ami kell, ez játszotta a fő szerepet a Cars Fanatik Klub harmadik alkalommal 
megrendezett tavasznyitó autós- és élménytalálkozóján. Az élmény nem csupán egy üres kifejezést jelentett az elmúlt hétvégén.

Az országosan működő klub 
2023-ban tartotta meg az első 
nagyszabású találkozóját a Kani-
zsa Arénánál, amit tavaly meg-
ismételtek és idén újra várta a 
kiállítókat és az érdeklődőket az 
élménydús találkozó, melynek 
több célja is volt – mondta el a 
szervező, Birkás Nikolett, a Cars 
Fanatik Klub vezetője. – Ezzel 
szeretném az autós társadalmat 
összefogni, hogy új barátságok 
szövődjenek, és hála Istennek ez 
össze is tartja az autósokat és sok 
új barátság is keletkezett. A csa-
patunk egyébként nagyon össze-
tartó, mindig segítjük és támo-
gatjuk egymást. Ez így alakul a 
rendezvényeken is. Akinek ötlete 
van, megpróbáljuk teljesíteni – ez 
a mai nap is így állt össze – mond-
ta el a kanizsai csapat vezetője.

A találkozó márkafüggetlen 
volt – hűen a klub nevéhez – Cars 
Fanatik – mindenki megtalálhat-
ta a kedvére való elfoglaltságot, 
akkor is, ha csak nézelődni, de ak-
kor is, ha driftelni szeretett volna 
egy úgynevezett drift taxiban. A 
felsorakozott verdák közt termé-
szetesen különleges, egyedi au-
tókat is meg lehetett csodálni. – A 
találkozó nevében benne is volt, 
élmény autóztatás. Egész nap be 
lehetett ülni a profi pilóták mellé, 
emellett élménykamionoztatást 
szerveztünk ingyenesen, kisgye-
rekeknek felnőtteknek egyaránt. 
Van egy F 350-es Fordunk,  ami 
egy óriás-terepjáró, ő is ingyene-
sen utaztatta az embereket. De 
mindemellett jött kiállítani az RC 
Autóklub és vidámpark szórakoz-
tatta azokat, akik csalásosan, gye-
rekekkel együtt érkeztek meg-
csodálni az autókat – fogalmazott 
Birkás Nikolett.

A tavasznyitó találkozó idén 
sem csupán a környékbeli és a 
szomszédos vármegyei autóso-
kat vonzotta, Horvátországból 
például két klub is érkezett. – Mi 
barátok vagyunk az itteni klub-
bal, tavaly ők voltak nálunk, idén 
mi jöttünk. A kapcsolatunk alap-
ját természetesen az autók iránti 

szeretet adja. Én egy Golf MK4-
est vezetek teljesen feltuningol-
va, már lassan 7-8 éve. Szeretek 
itt lenni, nagyon jó a szervezés. 
Úgy gondolom, jövőre újra ta-
lálkozunk – mondta el Stjepan 
Novak, a horvátországi Garage 
Freaks tagja.

A találkozón volt kipufogó és 
hi-fi hangnyomásmérés, valamint 
tűzoltó bemutató is. Utóbbi kap-
csán az érdeklődők azt láthatták, 
hogyan is zajlik egy műszaki men-
tés. A fináléban egyszerre négy 
autó ment fel a drift pályára, az ér-
deklődőket pedig a Brass Bananas 
szórakoztatta. A program szépség-
versenyén díjazták többek közt a 
legszebb felnit, a gyári, az épített 
és a veterán – valamint az abszolút 
legszebb autót is.

VINCZE Adél

fotó: Szalai Szilveszter



OROSZLÁN (07.23-08.23): Ha a kisebbrendűségi érzés továbbra is megmutatkozik a viselkedésén, ne csodálkozzon, ha félreértik, vagy makacsnak tartják. Húzza ki 
magát egyenesen, társalgás közben.
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Kanizsára, majd kb. egy év után 
a Zalai Hírlapnál ajánlottak mun-
kát. Itt nemcsak fényképeztem, 
hanem a saját és a kollégák fotóit 
is laboráltam. Jelentkeztem 1975-
ben újságíró-iskolába. Akkoriban 
el kellett végezni a 3 éves Marxiz-
mus–Leninizmus Esti Egyetemet, 
a negyedik évben pedig Pestre 
jártunk oktatásra. ’78-ban édes-
anyám egy gyors lefolyású be-
tegségben meghalt, a következő 
évben férjhez is mentem, és így 
jutottam vissza Kanizsára. Ekkor 
az olajipar nagy családjában kerül-
ve egy meghatározó 20 év követ-
kezett. Az Olajmunkás újság mun-
katársa lettem. A beruházásokról, 
tankállomásokról, üzemekről, a 
cég eseményeiről készítettem fo-
tókat, beszámolókat.

GYERMEKEIM BOLONDJA  
AKARTAM LENNI

’81-ben és ’82-ben megszület-
tek a gyermekek, így egy kis kiha-
gyás következett a szakmában. 
’85-ig gyesen voltam, majd visz-
szatértem az olajiparba. A techni-
ka fejlődésével nekünk is haladni 
kellett, így ismét tanfolyamokra 
kellett járni. Akkor hagytam el 
először a gyermekeket egy hét-
re. Nagyon nehéz volt, mivel a 
házasságom nem sikerült, a gyer-
mekeket 3-4 éves koruktól egye-
dül neveltem, gyermektartás 
nélkül. Mégis a gyermekek vol-
tak a mindenem, el akartam őket 

1951-ben születtem, a nagyszü-
leimnél laktak anyuék az Attila ut-
cában, ott gyerekeskedtem, mert 
apámék ’56-ban kezdtek Sáncban 
építkezni. Nagyszüleim sokat 
vittek szőlőhegyre Cserfőre, Lá-
tóhegyre két testvéremmel. Még 
most is emlékszem a gyönyörű 
mezőkre, a csillagos égre, az iste-
ni harmatos fű illatára. A gyerek-
korom így telt. Iskolába Sáncba 
jártam, majd a középiskola után 
tanítónő szerettem volna lenni, 
meg cukrász. A tanítói pályáról 
aztán le kellett mondanom, mert 
egy vírus miatt majdnem hang-
szálbénulást kaptam és akkor az 
orvos azt mondta, hogy nem vá-
laszthatok olyan pályát, ahol sokat 
kell beszélni. Aztán gondolkod-
tam azon, hogy védőnő leszek, 
végül nem mentem el felvételizni. 
Ennek az volt az oka, hogy a közép-
iskola vége felé magával ragadt 
az olasz filmrendező, Antonioni 
egyik filmje. Akkor döntöttem el, 
hogy fotóriporter szeretnék lenni. 
Szakmunkás vizsgát tettem, majd 
Kaposvárra kerültem a Fodrász és 
Fényképész Ktsz-hez, ahol nem 
voltam sokáig, de legalább új 
technikát tanultam. Visszajöttem 

kényeztetni, egyszóval a gyerme-
kek bolondja akartam lenni. Ez 
sikerült. De megmondom, nem 
kellett volna. (mondja nevetve 
– szerk.) Persze most ugyanezt 
csinálom az unokáimmal, a 18 
éves Hunorral, és a Kőszegen élő 
4 éves Petrával.

SZÓLNI VALAMI-
ÉRT, VALAKIÉRT

Az újságírás felé az útirányt 
Szathmári Gábor újságíró, a Nép-
szava főszerkesztő-helyettese 
erősítette meg bennem egy Esz-
tergomban megrendezett tanfo-
lyamon ’87-ben. A Kanizsa Újság 
megalakulása idején én voltam a 
MOL zalai tudósítója. Erős volt a 
lobby, hogy az Olajmunkás újság 
mellett a Kanizsa Újságot is kiad-
ná a kanizsai bányászati üzem. 
Végül a városnál maradt a kiadás, 
de be kellett segítenem kisebb 
írásokkal, fotókkal az újság ké-
szítésébe. Főállásban 2000-ben 
kapcsolódtam a helyi újság mun-
kájába, mert ekkor már nagyon 
erőteljes volt a kanizsai bányá-
szati üzem leépítése. Bejelent-
keztem a főszerkesztőhöz, Lukács 
Ibolyához, aki azt mondta, dol-
gozhatok külsősként, majd pár 
hónap után főállású lettem a Ka-
nizsa Újságnál. Az elmúlt 25 évet 
a helyi lapnál töltöttem, s bár 
most már csak nyugdíj mellett, 

de máig fontos az írás, a fotózás. 
Hogy mit szeretek benne? Min-
dent! Sokan talán úgy gondolják, 
hogy a sok ember, a hírességek 
miatt lehet jó az újságíró szakma. 
Nekem nem ez a véleményem, 
sokkal inkább szólni valamiért, 
valakiért. Ehhez jó, régen pedig 
csak az egyetlen közeg volt a 
nyilvánosság, az újság. Azt val-
lom, hogy csak lélekkel szabad 
hozzáfogni egy anyaghoz. Saját 
lelkemet belevinni, az olvasók 
lelkéhez szólni. Nem is tudom 
megmondani, hogy milyen té-

A mai napig gyűri a billentyűzetet, fotóival dokumentál, be-
mutat. Lehetett volna aktmodell, az olajipar a második csa-
ládja, megtalálta az igazit, de küzdés is kísérte életét. Sokan 
ismerik a városban, s ez nem csak a munkájának köszönhető. 
Nyugdíjasként is fontos neki a segítés, az unokák és a termé-
szet. Bakonyi Erzsébet eddig 99 érdekes emberrel ismertette 
meg Önöket. A jubileum most róla szól.

„CSAK LÉLEKKEL SZABAD HOZZÁFOGNI...”
ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 100.



SZŰZ (08.24-09.23):  Kedvezőbbre fordult az idő az ingatlanjaival kapcsolatos tennivalóinak. Ezúttal nem az értékesítésükről van szó, hanem a gondozásukról. 
Kapálással, ültetéssel is edzésbe hozhatja az izmait.

2025.05.14. 9ÉRDEKES

máról szerettem írni a legjobban, 
egy városi lapnál tulajdonképpen 
nem is lehet válogatni. Úgy ér-
zem, régebben nagyobb hatása 
volt az újságírásnak a közvéle-
ményre és közvetítő szerepe által 
több pozitívumot lehetett elérni, 
mint mostanság. Szeretem az 
emberekből kihozni azt az érté-
ket, azt a fontosat, aminek talán 
még saját maguk sincsenek tuda-
tában. Ez például a civil szerve-
zeteket bemutató sorozatból, az 
érdekes emberekkel való beszél-
getésekből, de még a korábbi 
templomjáró sorozatban is fellel-
hető volt. Az újság vezérvonalát 
mindig a főszerkesztő adja meg, 
de ha szabad „kezet” ad a beosz-
tottjának, az az igazi. Ha az ember 
csinál valamit, gondol arra, hogy 
legyen értelme. Ma már más a 
világ és az újságírás is, mint a pá-
lyám elején. Mindig igyekeztem 
objektíven bemutatni az esemé-
nyeket, tudtommal senki nem 
haragudott meg rám a cikkeim 
miatt. Inkább a köszönetet, az 
elismerő szavakat kaptam vissza.

ÁLMODOZÁSOK IDEJE
A szépirodalom is fontos szere-

pet játszott az életemben, hiszen 
az irodalom az életről szól. Az 
vonzott, hogy hogyan lehet ezt 
megjeleníteni. Szabadidőmben 
szerettem eljárni a Pék Pál ve-
zette Kanizsa Műhely és Irodal-
mi Kávéház találkozóira. Azokat 
az észrevételeket, érzelmeket, 
hatásokat, amik útközben érték 
az embert, nem lehetett mind 
újságírás formájában megfogal-
mazni, ezeket versben vagy no-
vellában vetettem papírra, hogy 
megnyugodjak. Sokáig én is az 
asztalfióknak írtam. 1998 előtt 
Szoliva János volt a vezető, majd 
az ő lemondása után engem vá-

lasztottak. Végül 2005-ig az Erkel 
művelődési házban havi két alka-
lommal találkoztunk. Olvastuk, 
véleményeztük egymás írásait, 
jöttek neves írók, költők, akik 
irányt mutattak. Végül a beteg-
ség és az unokázás miatt abba-
hagytam az írást. Egy kötetem je-
lent meg, Angyal mélyvörösben 
címmel, melyre a Kanizsa Újság 
korábbi főszerkesztője, Luif Ibo-
lya beszélt rá, és a Kanizsa Újság 
adta ki. Alkotásaim újságokban, 
a Kanizsa Antológiában és más 
könyvekben is olvashatóak, a ko-
rábban papírokra vetett írások jó 
része azonban egy költözés alkal-
mával az enyészeté lett. A hitval-
lásomat – ami valójában mindkét 
tevékenységem iránymutatója 
volt –, saját magam fogalmaztam 
meg, bár átvehettem volna neves 
alkotóktól is.

A Szólj szó című versemben  
ez így hangzik:

Szólj szó, te suttogó,
Bút fénybe borító,

Simogató, szerelmes szó.

Szólj szó, te sirató,
Bűnünket feloldozó,

Búcsúszó.

Szólj szó, ha kell,
Ha szólni kell,

Ne hallgass el, szólj!

Te gyilkos szó,
Te romboló,

Hullj porba, ne szólj!

És egy intelem, magamnak:

Életed könyvét

Életed könyvét magad írod.
Töltsd tartalommal meg.

Ne kelljen pironkodnod érte,
Ha sorait kitörölnöd már nem lehet.

Az utolsó 2 sor is irányított, 
amikor hozzáfogtam az íráshoz, 
legyen az egy tudósítás vagy 
egy beszélgetés. A Szólíthatlak-e 
Orfeusznak? című versemmel 
2003-ban bekerültem a Bala-
tonfüreden megrendezett No-
bel-díjas Salvatore Quasimodo 
1961-es balatonfüredi tartózko-
dása emlékére 1992-ben indított 
költőverseny 10 díjazottja közé. 
2014-ben, a Zalavári Történelmi 
Emlékparkban megrendezett 

Zala megye napján megyei új-
ságíró díjat vehettem át.

AZ OPTIKÁN TÚL
Képekben láttam a világot, bár 

a gyermekek, a munka mellett 
nem volt időm eljárni úgy igazán 
fotózni. A mai napig gondolko-
dom egy jobb fényképezőgép 
beszerzésén, de mindig valami-
ért elmarad a vásárlás. Az elmúlt 
évek archívumát visszanézegetve 
felvillannak emlékek, emberek, 
események. Én magam azonban 
nem szerettem, ha fotóznak. Bár 
Kaposváron, mikor ott éltem Ven-
csellei István országos hírű aktfo-
tós könyörgött, hogy rólam képet 
készíthessen, mert állítólag jó 
alakom és lábam volt. De nem en-
gedtem lefotózni magam. Lehet, 
egy régi fotón híres lennék, úgy, 
hogy nem is tudnának róla, hogy 
én vagyok. De ezt az élményt ki-
hagytam. A könyvek azonban ösz-
szekapcsolódtak a fotózással is, 
hiszen a Deregi László által ma-
gyar, angol, és német nyelven ki-
adott fotós könyvekben láthatóak 
képeim. Ezek a Köztéri alkotások 
Nagykanizsán, Zalakaros történe-
te, köztéri alkotásai, valamint a 
Templomok, kápolnák, keresztek 
Nagykanizsán.

TERVEK, ELHATÁROZÁSOK
Örömmel és elégedetten él-

tem az életem, persze mindig 
voltak előttem feladatok is. Egy 
epekő négy évemet erősen meg-
határozta, tavaly három barát-
nőm is meghalt. Ezt nehezen dol-
goztam fel, nagyon megviselt. 
Volt egy időszak, amikor azt gon-
doltam megtaláltam az igazit, va-
lóban. De ez a találkozás is rövid 
ideig tartott. Egyik pillanatról a 
másikra jelentkezett páromnál 

egy végstádiumú betegség. Ezt 
is fel kellett dolgoznom, évek kel-
lettek. Jelenleg is Sáncban élek, 
egy kiskert van az ablakom alatt, 
azt variálom mindig. A teraszon 
szeretném kicseréltetni a járóla-
pot, kék színt akarok, mert nem 
jártam még Görögországban, de 
oda vágyakozom régóta. Mivel 
azonban repülőre nem merek 
ülni, így inkább elhoznám egy 
kicsit azt a hangulatot. A nappalit 
pedig Pompei stílusúra terve-
zem. Hogy mikor jutok el, ezek 
megvalósítását nem tudom, mert 
tengerimádó vagyok, és nyárra az 
Adriát néztem ki. Az egészségem 
még jó, bár a gyengeség időn-
ként elkap, és ebbe nem akarok 
beletörődni. Most itt tartok. Leg-
közelebbi terveim között szerepel 
egy futurisztikus ötlet is, fotóban 
kifejezve. Tavaly Veszprémben 
jártam, és ott az az ötletem tá-
madt, hogy István és Gizella szob-
rát ide kellene „hozni” a Püspök-
vár elől a látóhegyi kápolnához. 
Persze nem a valóságban, hanem 
a Photoshop segítségével. Na de 
ez is csak egy álmodozás...

VUK Anita



MÉRLEG (09.24-10.23): Boldogító pillanatokat élhet át hamarosan. Ezért most nem kell semmit sem tennie, csak bezsebelni mindazt, amivel a sors megajándékozza. 
Élvezze háborítatlanul ezt az állapotot. 
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IGYEKEZTÜNK ÓVNI TELEPÜLÉSRÉSZÜNK ÉPÍTETT ÖRÖKSÉGÉT, 
TERMÉSZETI KÖRNYEZETÉT 
Minden ember életében vannak jelentős események. Ilyen egy-egy születésnap, névnap vagy kerek évforduló, ami megállásra, 
számvetésre, ünneplésre késztet. Így van ez nemcsak egy adott személy, hanem egy adott közösség életében is. A Horváth János-
né Plander Julianna által vezetett „Együtt Kiskanizsáért Egyesület” a megalakulásának 25. évfordulójára készül. Ez alkalommal 
kértük számvetésre az egyesület elnökét. Jucika gondolatait figyelmesen olvasva nemcsak egy beszámoló, hanem egy vallomás 
részesei lehetünk. 

nöke, ezúton is szeretném meg-
köszönni minden tagtársunknak 
és minden egyesületen kívüli 
támogatónknak a jó szót, a segít-
séget, az áldozathozatalt. Nevük 
felsorolása oldalakat tenne ki 
– kezdte köszönetét kifejezve az 
elnök.

Az elmúlt 25 évben sikereket és 
csalódásokat egyaránt átéltünk. A 
Millenniumi hősi emlékmű és em-
lékpark létrehozása a Templom 
téren, majd Kiskanizsa egy másik 
terén, öt utca találkozásánál, a 
Millenniumi emlékkő felállítása 
volt a kezdet. Aztán folytatásként 
jöttek a hősök napi megemlékező 
ünnepségek. Emellett a Móricz 
Zsigmond Művelődési Ház közre-
működésével Polgári Olvasóköri 
évfordulós rendezvényeket, to-
vábbá helytörténeti konferenciát 
és adott témakörökben előadá-
sokat szerveztünk. A kiskanizsai 
könyvtárban „Könyvbarátok klub-
ja” keretében éveken át neves 
előadókat hallgathattunk. Ezek 
szervezésében lelkes segítőtár-
sunk a helyi könyvtáros, Mikó Ist-
vánné Marika volt. 

Csak álmodtunk egy helyi mú-
zeum, pontosabban helytörté-
neti gyűjtemény létrehozásáról, 
ami anyagiak hiánya miatt nem 
jöhetett létre. Ezért segítőimmel 
közösen egy „virtuális” gyűjte-
mény létrehozását kezdeményez-
tük. Rengeteg gyűjtött anyag vár 
még feldolgozásra.

A Thúry György Múzeum és a 
Halis István Városi Könyvtár tá-
mogatásával végzett kutató-, rög-
zítő- és feltárómunka, valamint a 
múzeummal közös rendezvé-
nyek, kiállítások eredményeként 
születhettek meg kiadványaink. 

Eddig 16 kötetünk jelent meg. 
Ezek őrzik Kiskanizsa helytörté-
neti, néprajzi múltját, nyelvjárási, 
népviseleti örökségét, népünk 
vallási hagyományait. 

Igyekeztünk óvni településré-
szünk épített örökségét és ter-
mészeti környezetét is, inkább 
kevesebb, mint több sikerrel, 
de ez utóbbi nem rajtunk múlt. 
Gondolok itt óvodáinkra és a Kle-
belsberg Kunó nevéhez köthető 
iskolaépítő program Nagyrác 
úti alma materére. Itt most nem 
szeretnék arról beszélni, hogy 
ezekért milyen küzdelmet foly-
tattunk. Konkrét terveink, több-
féle elképzelésünk volt egészen 
a megvalósításig. Itt egyesületi 
tagok anyagi áldozathozatalára 
is gondolok. Ugyanez vonatkozik 
volt óvodaépületeinkre is. 

Sajnos a Nagyrác úti iskola 
bezárásával megszűnt az a kö-
zösségformáló, kultúrát sugárzó, 
összetartó, egész életre szóló 
barátságokat építő fészekmeleg 
intézmény, ami nagy kincse min-
den településnek, így a Varasdi 
utcától délre eső, közel 3000 la-
kosú településrésznek is.

Épített örökségünk továbbá 
három kápolna és számos foga-
dalmi kereszt, amely részben az 
egyesület, nagyobb részt egy-egy 
család védelme, oltalma alatt áll. 

25 éves múltunkra visszapil-
lantva ismételten szeretném 
megköszönni mindenkinek a 
legkisebbnek tűnő segítséget, 
támogatást és a felém irányuló 
bizalmat. Amíg erőm, egészsé-
gem engedi, folytatom a gyűj-
tött anyag feldolgozását. Ha ezt 
sikerülne befejezni, akkor úgy 
érzem, hogy a jövő számára el-
mentettem/elmentettük azt a 
sok-sok értéket, amit apáink, 
anyáink képviseltek. Egyéb dé-
delgetett terveim is vannak, de 
ezekről előre azért nem szeretek 
beszélni, mert a megvalósulásuk 
nem tőlem/tőlünk függ csupán, 
hanem a tőlünk független körül-

ményektől is. 
Hálatelt szívvel gondolok elő-

deinkre, akik erőn felül vállal-
va építettek iskolát, gyönyörű 
templomot és a Templom téren 
a Polgári Olvasókör emeletes 
székházát. Becsület, szorgalom, 
kitartás, törekvés, helytállás és a 
szülőföld iránti szeretet jellemez-
te őket a legnehezebb helyzetek-
ben is. Példát adtak számunkra 
mindenben. A jövőre gondolva 
talán lesznek, akik utánunk jön-
nek, akik nyomdokainkba lép-
nek, akik múltunk hagyománya-
ira alapozva élik majd életüket, 
hogy Kiskanizsa ne csak egy alvó 
városrész legyen, hanem lakói 
élő közösségként őrizzék szülő-
földi örökségüket. 

BAKONYI Erzsébet

2000 szep-
tembere óta 
m ű k ö d ü n k 
hi v a t a l o s an 
is bejegyzett 
e g y e s ü l e t -
ként. Mint az 
egyesület el-



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 139.

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Ha van olyan rokona, akivel nehezen tudott szót váltani az utóbbi időben, itt az ideje, hogy változtasson ezen. Ne torpanjon meg akkor sem, 
ha döcögősen indul a beszélgetés. 
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SZABADFÖLDBŐL A 
MAGASÁGYBA
A festményeiről és verseiről is ismert Bocskor Edinánál már 
járt rovatunk Szabadhegyen. A fiatal művész hölgy olyan 
szeretettel bánik növényeivel is, mint minden mással az élet-
ben – ám a kertjét illetően most váltott – ezzel felkeltette az  
érdeklődésünket.

MEZŐGAZDASÁG

Egy-két évvel ezelőtt vendé-
geskedtünk Szabadhegyen Edi-
nánál, aki akkor még szabadföld-
ben gondozta nagy szeretettel a 
növényeit. Már akkor is elmond-
ta, – elkötelezett híve a termé-
szetnek és a természetességnek, 
számára – csakúgy , mint a többi 
kiskertésznek – nagyon fontos 
az, hogy egészséges, saját term-
esztésű zöldségből, gyümölcsből 
készült ételt tegyen az asztalra. 
Legyen az egy zöldségekből ké-
szült főzelék vagy savanyúság, 
lekvár, akár szörp. De visszatérve 
az aktualitásunkra: Edina váltott. 
Szabadföldből a magaságyba. 
Természetesen ennek is megvan 
az oka. – Megjelentek a kertem-
ben a vakondok. Leginkább ez az 
oka. Ha elültettem valamit, rög-
tön feltúrták. És nem tudtam mit 
tenni ellenük, ezért döntöttem a 
magaságyás mellett. Ez a maga-
ságyás kiselejtezett raklapokból 
készült. Vakondhálót tettünk alá, 
tulajdonképpen geotextilt. Aztán 
fölé gallyak kerültek, majd föld 
és tőzeg. Így készült az én kis ma-
gaságyásom, ami tényleg nem 
nagy, de szinte mindent el tudok 
ültetni benne – mondta moso-
lyogva a házigazdánk.

És valóban, gyönyörű rendben 
sorakoznak, ma már burjánzanak 
a növények Edina magaságyá-
sában, pedig nem túl régen állt 
neki idén a kertészkedésnek. 
– Nagyjából 3-4 héttel ezelőtt 
álltam neki. Hagymát, salátát ül-

tettem, aztán van még sok retek, 
sárgarépa, zöldség, cukorborsó. 
Eddig nagyon jók a tapasztala-
taim ezzel az ültetési móddal 
kapcsolatban. Ugye magasabban 
van, nem is kell annyit hajolgat-
ni, másrészt nem nő benne any-
nyi gaz. Nagyon megszerettem, 
szeretnék még többet. Kezdem 
kicsit kinőni ugyanis. Ahogy ki-
veszek valamit a kertből, akár pár 
fej salátát, pár darab hagymát, 
rögtön ültetek is helyette. A ha-
gyományos minden éven ültetett 
zöldségek mellett próbálkozom 
újakkal. Van például tormám, de 
idén először próbálkozom a mán-
golddal. Nagyjából 60 féle növé-
nyem van, de ebbe beletartoznak 
a gyümölcsök is – sorolta Bocskor 
Edina.

A család természetesen örül a 
háziasszony ténykedésének, reg-
gelente, most tavasszal mindig 
elhangzik a kérdés: anya hozol be 
salátát? Vagy egy kis hagymát? 
Utóbbi kapcsán Edina saját prak-
tikáját is megosztotta velünk: a 
rakott krumplihoz vagy például a 
bolognai spagetti alá rendszere-
sen újhagymát használ, ami egy 
különleges, nagyon finom, zama-
tos ízt ad az ételnek. A felsoroltak 
mellett pedig a „régi” kiskert sem 
maradt parlagon. – Most éppen 
méhlegelő. Volt egy kis tő marga-
rétám, az nagyon elszaporodott. 
Aztán vetettem, ültettem bele 
mást is. Azért is rakok fel a közös-
ségi felületre képeket a kertem-

ről, mert szeretném, ha inspiráló 
lenne. Azok számára, akik egy 
picit is fogékonyak a hasonló dol-
gok iránt. Lássák, hogy piciben is 
meg lehet változtatni a világot. 
Ha már csak a családnak megvan 
a friss zöldség, a gyümölcs, netán 
jut a szomszédnak is… akkor már 
egy pici lépést tettünk, és megér-
te – mondta búcsúzóul a szabad-
hegyi háziasszony.

VINCZE Adél

fotó: Szalai Szilveszter



NYILAS (11.23-12.21): Ha jelenleg nincs is gondja a munkahelyével, azért néha vessen pillantást az álláspiacra is. Az is előfordulhat, hogyha változtat, jobban jár 
anyagilag. 
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HATÁRTALAN RAJONGÁSSAL

A jövő évi – Skandináviában 
megrendezésre kerülő – Euró-
pa-bajnokságra már kijutott ma-
gyar férfi kézilabdaválogatottat 
múlt vasárnap roskadásig telt le-
látókkal fogadta a Kanizsa Aréna 
a késő délutáni órákban.

Chema Rodriguez szövetsé-
gi kapitány igyekezett kerete 
valamennyi játékosának, így a 
fiatalabb generáció tagjainak is 
bőséges játékperc-intervallumot 
biztosítani, s a kézilabda nemze-
ti együttes mintegy 3500 néző 
előtt futhatott ki a nagykanizsai 
játéktérre a Finnország elleni se-
lejtezőmeccs alkalmával. A remek 
hangulatot csak fokozta, hogy 
Krakovszki Bencéék már a félidő-
ben 19-14-re vezettek, a találkozó 
pedig 37-24-es magyar sikerrel 
zárult. De nem az este, hiszen a 
magyar válogatott tagjait szinte 
szűnni nem akaró rajongás várta 
a meccset követően az – ifjabb – 

BAJNOKI CÍM AZ EGYIK  
LEGNÉPESEBB MEZŐNYBEN

Dunakeszin rendezték meg az 
U15-ös korosztály szabadfogású 
birkózó országos bajnokságát, 
melyen a Kanizsai Birkózó Spor-
tegyesület részéről Böjti Csongor 
68 kg-ban aranyérmet nyert.

A KBSE birkózója, Csongor az 
egyik legszélesebb mezőnyt fel-
vonultató súlycsoportban léphe-
tett szőnyegre (huszonnyolcan 
mérlegeltek be), így amellett, 
hogy a dobogó legfelső fokáig öt 
párharc állt előtte, még amúgy is 
kimondottan nehéz ágra került. 
Ez sem állhatta azonban útját, ko-

rábbi válogatógyőzteseket, vala-
mint addig le nem győzött ellen-
lábasait utasította maga mögé, 
nem egy alkalommal hátrányból 
fordítva. Edzője, Szatmári Zsolt 
méltán lehetett büszke tanítvá-
nyára. Böjti Csongor (képünkön 
trénerével, Szatmári Zsolttal) 
aranyérme mellett az ob-n 48 
kg-ban Lamm Mihály, valamint 
62 kg-ban Fűr Dávid az ötödik 
helyen zártak Dunakeszin a KBSE 
színeiben.

POLGÁR László

Sűrű hétvége előtt áll az FC 
Nagykanizsa egyesülete, hiszen 
az égisze alá tartozó csapatok kö-
zül három is hazai környezetben 
mérkőzhet, nem is akármilyen 
tétért.

Szombaton 16 órától Domján 
Péter női futsalegyüttese az NB 
I-ért sorra kerülő osztályozó kere-
tében fogadja a Gyulai Amazono-
kat a Bányász-pálya csarnokában. 
A tét nem kicsi, a párharc vissza-
vágóját pedig a következő hétvé-
gén vívhatják.

Vasárnap a hölgyek folytatják 
szereplésüket, akkor már a labda-
rúgó NB II Nyugati csoportjában 
a második helyen álló Dunaújvá-
ros FC-t látják vendégül a hátsó 

füvesen 13 órától.
15 órától a szomorú esemény ap-

ropóján emlékeznek a közelmúlt-
ban elhunyt, egykori kiváló NB I-es 
játékvezetőre, Gergely Sándorra 
bírótársai, kanizsai, valamint eger-
szegi korábbi futballisták labdával 
a főszerepben természetesen, míg 
17 órától következhet az NB III 
Dél-nyugati csoportjának listave-
zető gárdájának, az FC Nagykani-
zsának a bajnokija a Paksi FC II-vel 
szemben. A kanizsai klubnál joggal 
bíznak abban, hogy a szurkolók is 
szép számmal érkeznek a 29. for-
duló találkozójára, melyen akár az 
aranyérmet is megszerezhetik a 
kanizsaiak.

POLGÁR László

TÖBB PORONDON IS NAGY TÉTRE

szurkolók részéről, akik a házigaz-
da Kanizsa mellett lényegében az 
ország minden részéről érkeztek.

POLGÁR László

fotó: KBSE

BAJNOKOK – TIZENHETEDSZER

Az elmúlt hétvégén a sakk Szu-
perliga (legmagasabb osztályú 
hazai sakkcsapatbajnokság) záró 
fázisát rendezték a fővárosban, 
mely három fordulót foglalt ma-
gába, így a Tuxera-Aquaprofit 
Nagykanizsai Sakk Klub első 
számú egységének sakkozói is 
háromszor ülhettek asztalokhoz 
listavezetőként.

A kanizsaiak három pont előny-
nyel kezdték meg a végjátékot, s 
rögtön egy ASE Paks elleni rang-
adón 6:4-es győzelmet könyvel-
hettek el. A közvetlen riválissal 
szembeni siker kellő alapot adott 
a továbbiakhoz, a Duocor-Makói 
SVSE ellen jött is a 8:2-es nyertes 
meccs, ami már szinte az újabb, 
tizenhetedik aranyérmet jelen-
tette a nagykanizsaiak számára a 
legfelső osztályban.

A bajnokság utolsó, 9. fordu-
lójában TANSK a szegedi Maró-
czy SE-vel szemben 9:1-re nyert, 
mellyel a kanizsaiak hivatalosan 
is megszerezték a 17. (sorozatban 
tizenhatodik) bajnoki címüket.

– A fantasztikus sikerünk mel-
lett külön kiemelném magyar 
éljátékosunkat, Gledura Benjá-
mint, aki a szezon 9 fordulójában 
8 pontot szerzett – fogalmazott 
Haselbach Dávid, a nagykanizsa-
iak csapatvezetője. 

Ezen felül Medvegy Zoltán 
pedig hibátlan idényt tudhat 
maga mögött a Szuperligában 
a hat partiján megszerzett hat 
pontjával. Roppanmód boldogok 
vagyunk, ezt tényleg nem lehet 
megunni, köszönet az egyesület-
nél mindenkinek.

POLGÁR László

fotó: Tuxera-Aquaprofit NSK

fotó: Polgár László



Minden dokumentálva a kispályás foci területén is  
Mákos Ferinél – mint például a Móricz Kupa 1983-ból

Serlegek, kupák, képek, oklevelek a futball világából Horváth Ferenc fő polcain

BAK (12.22-01.20): Sétáljon, járjon nyitott szemmel az utcán. A kutyák ugatásán kívül senki sem fog az idegein táncolni. A tereken pompázó virágözön kárpótolni 
fogja mindenért. 
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AKINEK A HOBBIJA AZ ÉLETE

zá, a nyolcvanas években járunk 
továbbra is...

– Jó, hát Kuzma Lacit, tehát 
Nyulast ne hagyjuk ki, de rajta 
kívül is sok jó képességű focista 
akadt nálunk, vegyük csak Vass 
Zsoltit, Gál Józsit és a többieket.

– Akik és egy következő gene-
ráció tagjai az országos kupa ke-
retében példának okáért Király 
Gábor ellen is játszhattak?

– Meg abból a szombathelyi 
Haladásból Balassa Péterrel, 
Szekér Istvánnal, esetleg a Som-
falvi-testvérekkel. Minden jegy-
zőkönyv megvan, az akkori fo-
cistáink gyakran kikérik azóta is, 
átböngészni azokat. Meg jöttek 
később a Sáskához Szabó Istvá-
nék, Magyar Antalék, megfor-
dult az utánpótlásunkban Deme 
Imre is, s a még fiatalabbak közül 
mondjuk Horváth Zsolték. Ez a 
nem is oly’ rövid korszak magá-
ban foglalta részemről a serdülő 
megye válogatott irányítását is 
1991-93 között. Akkor dolgozott 
együtt mondjuk az ember Sebők 
Józseffel, aztán 2023-ban pedig 
találkozik vele, mint az egyik Ze-
te-ikonnal a Magyar Kupa-döntő-
je alkalmával a Puskás-VIP-ben, 
az azért nem rossz érzés.

– Ilyen alkalmakból kiindulva az 

utóbbi két évtized inkább már is-
mét elsősorban a sportrajongásé?

– Fogalmazhatunk így is. Az 
élet úgy alakította, hogy a sport 
hátországát ismerhettem meg 
még inkább. 2008-ben már egy 
angol FA-kupameccs keretében 
járhattam a Chelsea öltözőjében 
és kaphattam meg ott az angol 
válogatott Shaun Wright-Phillips 
mezét. Keszthelyi osztálytársaim 
révén rendszeresen kapok meg-
hívót hosszú évek óta a Veszp-
rém kézilabda-mérkőzéseire, a 
magyar futball-utánpótlásválo-
gatottak rendszeresen betértek 
hozzánk Kiskanizsán, a nagy csa-
pat szakmai vezetéséből Marco 

– ... föképp, hogy annak idején 
már az akkori kiskanizsai isko-
lánk focicsapatával jutottunk el 
a Pajtás Kupa harmadik helyéig – 
erösített rá – nem haragszik meg 
érte, ha így szólítjuk –, Fera. – Apu 
amúgy a városrész futballklubjá-
nál volt intéző, nem volt kérdés 
tehát, hogy a labdarúgás közel 
került a szívemhez. Ez Keszthe-
lyen a vendéglátóipari suli és az 
itthoni katonaság évei alatt sem 
sokat változott, sőt...

– Úgymond ekkor jöttek a kül-
földi, futballal kapcsolatos leve-
lek Nyugat-Németországból is?

– Ez azért már több szálon futó 
történet, mely a család német is-
meröseihez is köthető a Balaton-
ról, s ez idő tájt már lényegében a 
'80-as éveket írtuk. Bőven benne 
voltunk egyébként a Móricz Kupa 
kispályás focitorna történéseiben 
is a Homokkomáromi utca csapa-
tával, az argentínai után a '82-es 
spanyolországi világbajnokságot 
is együtt néztük tévén a szomszé-
dokkal, utcabeliekkel. Én pedig 
nem nyugodtam addig, amíg 
nem válaszoltak mondjuk a Hert-
ha BSC-től, az Eintracht Braun-
schweigtől, vagy éppen a Bayern-
től leveleimre, kéréseimre.

– Tanusítható, lényegében 
pont a mezszponzort az elsők kö-
zött meghonosító Braunschweig 
tényleg nagy hatást gyakorolt 
rátok a kiskanizsai templom kör-
nyékén...

– Persze, mert a németekkel 
így hozattunk mi is Jagermeis-
teres pólókat, s abban fociztunk 
a nyári focihétvégék alkalmával.

– Majd ez a „focihobbi” kicsit el 
is mélyülhetett?

– Azért Kiskanizsán lényegé-
ben mindenki ismert mindenkit, 
Kápolnás Zoltánék pedig egy idő 
után szóltak, a helyi MSK-nál fog-
lalkozhatnék a fiatalokkal.

– Ahol egyből gondoskodtál 
arról, hogy ne legyen rossz mar-
ketingjük, hiszen videón van 
például egy akkori bődületes kis-
kanizsai szabadrúgásgól is egy 
bizonyos Nyulastól. Tegyük hoz-

fotó: Polgár László

Akár érthetnénk sorsa más területére is a címben foglalt megjegyzést, ezúttal mégsem például a fagylaltozója aprópóján értük 
el Horváth „Mákos” Ferencet. Bár a vállalkozás lényegében pontosan e napok során lett 40 esztendős, Feri sportszeretete ennél 
jóval távolabbi múltra tekinthet vissza...

Rossi kapitánnyal az élen többen 
is a szomszédaink a fővárosban. S 
még számos, korábbi sportszak-
mai vezető dél-zalai kötődése 
révén is sokat beszélgethetünk 
a különböző sportágak életéről, 
itt helyben is, Kanizsán, szóval 
egy percig sincs unalom. Bese-
gíthetek a futball hátországának 
országos szintű feltárásában, ösz-
szegezve tehát, rengeteget adott 
nekem a sport. Egyben természe-
tesen hála családomnak, hogy 
mindezt a mindennapi munkánk 
mellett is teljes erőbedobással 
csinálhatom.

POLGÁR László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Időnként ön is élvezheti Fortuna, a szerencse istenasszonya segítségét. Jól tud takarékoskodni, a pénzügyei rendben vannak, és az érzelmi 
élete is rendeződni fog hamarosan.
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KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK

2025.05.20. kedd 
14:00-17:00  

Vöröskereszt Nagykanizsa 
Sugár út 28.  

 

A megjelenítést ezúton is köszönjük!
Véradásaink időpontját megtalálják a 

Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

A Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt. az alábbi  
üres, bérbeadó ingatlanokat hirdeti meg: 
 

Ady Endre u. 3. fsz. kiadó üzlethelyiség 32m2
Ady Endre u. 3. fsz. kiadó üzlethelyiség 46m2
Ady Endre u. 3. fsz. kiadó üzlethelyiség 36m2
Csengery u. 1-3. fsz. kiadó üzlethelyiség 61m2
Csengery u. 1-3. fsz. kiadó üzlethelyiség 73m2
Csengery u. 5. fsz. kiadó üzlethelyiség 171m2, pince 104m2, raktár 21m2
Erzsébet tér 1. fsz. kiadó üzlethelyiség 46m2
Erzsébet tér 1. fsz. kiadó üzlethelyiség 28m2
Erzsébet tér 1. fsz. kiadó üzlethelyiség 141m2
Erzsébet tér 1. fsz. kiadó üzlethelyiség 157m2
Erzsébet tér 10. fsz. kiadó üzlethelyiség 76m2
Erzsébet tér 21. fsz. kiadó műhely 18m2
Fő u. 8. fsz. kiadó irodahelyiség 129m2
Fő u. 8. fsz. kiadó üzlethelyiség 63m2
Fő u. 8. fsz. kiadó irodahelyiség 119m2
Kalmár u. 6. Vásárcsarnokban kiadó különböző nagyságú  emeleti üzletek
Petőfi u. 5. kiadó különböző nagyságú emeleti helyiségek kiadók
Zrínyi u. 42. fsz. kiadó irodahelyiség 119m2

Részletekért keresse honlapunkat: www.nkvg.huElérhetőségünk: 30/153-7607

Alpolgármesteri fogadónap
Dr. Tóth-Bagó Mónika, Nagykanizsa alpolgármestere 
fogadónapot tart 2025. május 28-án (szerda) 9 órától 12 
óráig a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában 
(Erzsébet tér 7.). 

Képviselői fogadóórák
Dr. Károlyi Attila, az 5. számú egyéni választókerület 
önkormányzati képviselője fogadóórát tart 2025. május 
26-án (hétfő) 17 órától a Kodály Zoltán út 10. sz. alatti 
Nyugdíjasházban.

További híreinket megtalálják a
www.kanizsamediahaz.hu
oldalon.

Magával vinné telefonján a 
Kanizsa Újságot?

Telefonjával beolvasva, ezzel a 
kóddal is elérheti az oldalt.

A Kanizsa Újság korábbi számait  elolvashatja  
a Halis-könyvtár weboldalán is. 
Keresse fel a kanizsaujsag.nagykar.hu oldalt.
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HALAK (02.20-03.20): Néha érdemes a bolygók üzenetére is odafigyelni. Ne aggódjon, mert most éppen azt üzenik, hogyha beteg, bátran menjen el orvoshoz, 
mert jó kezekben lesz. 

2025.05.14. 15REJTVÉNY

A 2025. április 30-i 
számunkban megjelent 

rejtvény megfejtése:

HA VALAMI SEHOGY 
SEM SIKERÜL, MÁS-

NAP LEHET, HOGY 
ELSŐRE MENNI FOG.

Hirdetmény 
 a munkarendről és az ügyfélfogadási rendről

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzője értesíti a lakosságot, 
hogy a Polgármesteri Hivatalban a munkarend és ügyfélfogadási 
rend az alábbiak szerint alakul:

• 2025. május 16. (péntek): munkanap – pénteki munkarend, 
az ügyfélfogadás szünetel.

• 2025. május 17. (szombat): munkanap – pénteki munkarend, 
az ügyfélfogadás szünetel.

Megértésüket köszönjük!

Nagykanizsa, 2025. május 05.
                                                      dr. Gyergyák Krisztina
                                                                    jegyző
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RAGU, CSÁSZÁR ÉS PÁVA A JÓZSEF ATTILA UTCÁBÓL

A 80 éves Ács Lászlóné Ani 
rendszeresen főz magának. A 
zöldségféléket megtermeli a 
kiskertjében, a hétvégén készült 
ebédjének receptjét osztja meg 
olvasóinkkal. 

ELKÉSZÍTÉSE:
A csirkemellet és a zöldségeket 

apró kockákra vágjuk, a hagymát 
zsírban fél percig dinszteljük, 
és rátesszük a húst, amivel kife-
héredésig kevergetjük. Ezután 
következnek a zöldségek, a só 
és a vegeta. Az egészet felöntjük 
vízzel és lassú tűzön megfőzzük. 
Amikor készen van, megszórjuk a 
felaprított petrezselyemzölddel, 
és levestésztaként a cérnametél-
tet összemorzsoljuk, és az egé-
szet 1 percig továbbfőzzük. 

A CSÁSZÁRMORZSA 
HOZZÁVALÓI:

2 dl-es bögre búzadara, 2 ek 
liszt, fél l tej, 4 db házi tojás, 5 
dkg kristálycukor, csipet só, ba-
racklekvár. 

ELKÉSZÍTÉSE:
A búzadarát és a lisztet, a sót és 

a cukrot összekeverjük, felöntjük 
a tejjel és 1,5-2 óráig hűtőszek-
rényben állni hagyjuk. A tojások 
fehérjét felverjük, a sárgáját be-

lekeverjük és ráöntjük a darára. 
Az egészet néhányszor összeke-
verjük, és wokban kisütjük. Az 
edényben 1 ek zsírt felhevítünk 
és az adag felét beleöntjük. Ami-
kor pirul a tészta alja, megfordít-
juk, 2 fakanállal feldaraboljuk, és 
baracklekvárral tálaljuk.

A PÁVASZEM HOZZÁVALÓI:
50 dkg liszt, 3 tojássárgája, 20 

dkg vaj, 5 dl tej, 5 dkg cukor, 2 
dkg élesztő, baracklekvár. 

A TÖLTELÉKHEZ: 
15 dkg dió, 8 dkg cukor, 3 tojás 

fehérje. 

ELKÉSZÍTÉSE:
A hozzávalókat összemorzsol-

juk, és 4 cipóra osztjuk. Tepsimé-
retűre nyújtjuk és baracklekvárral 
vékonyan megkenjük. Kétoldalt 
feltekerjük, középen 2 cm-t ki-
hagyunk. 8 dkg cukrot 3 tojás-
fehérjével habosra felverünk, 
15 dkg diót belekeverünk, és a 
közepére kenjük. 180 fokos sü-

tőben 30 perc alatt készre sütjük. 
Ha kihűlt, megszórjuk vaníliás 
cukorral elkevert porcukorral és 
felszeleteljük. 

BAKONYI Erzsébet

A CSIRKEMELL-RAGU-
LEVES HOZZÁVALÓI:

1 csirkemell, 3 db sárgarépa, 2 
db zöldség, 1 kis fej vöröshagy-
ma, só, zsír, vegeta, petrezse-
lyemzöld, levestészta. 


